
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

 

 

 

ZAPISNIK 

 

Dana 15.12.2014. odrţan je sastanak predstavnika Upravnog  odbora VKS i 

Predsednika VKS sa predstavnicima Uprave za veterinu, u prostorijama Uprave 

za veterinu, Ministarstva poljoprivrede i zaštite ţivotne sredine, sa početkom u 

9h. 

 

Prisutni:  

Direktor Uprave za veterinu Dejan Bugarski,  

Načelnik odeljenja za zdravstvenu zaštitu, dobrobit i sledljivost ţivotinja 

Budimir Plavšić,  

Načelnik odeljenja za veterinarsko javno zdravstvo Tamara Bošković,  

Savetnik Direktora Slobodan Šibalić,  

Šef odseka za registraciju veterinarskih organizacije i veterinarske usluge 

Nenad Petrović, 

Načelnica odeljenja veterinarske inspekcije Sanja Čelebićanin 

Predsednik VKS Radoš Rajlić,  

Predsednik UOVKS Igor Mrvavljević,  

Podpredsednik UOVKS Denis Novak,  

Predstavnica u UOVKS za javne sluţbe Sara Savić,  

Predstavnici UOVKS iz redova veterinarskih organizacija: Đorić Goran, 

Vladimir Krstić,  

Predstavnica UOVKS iz Ministarstva Poljoprivrede i zaštite ţivotne sredine i 

Rukovodilac grupe za dobrobit ţivotinja Uprave za veterinu Maja Andrijašević. 

 

 

Dnevni red predvidjen za sastanak je bio sledeći: 

1. Upoznavanje članova Upravnog odbora VKS, Predsednika VKS sa 

predstavnicima Urave za veterinu 

2. Predlozi za načine saradnje i aktuelne teme za saradnju VKS i Uprave 

za veterinu 

 

 

 

 

 

 

        
    
         
 



Direktor Uprave za veterinu je na početku sastanka pozdravio prisutne i čestitao na imenovanjima članovima VKS.  

Predsednik UOVKS se u ime UO zahvalio i izneo tri pravca u kome je UOVKS zamislio saradnju sa Upravom za 

veterinu  

- rešavanje problema meĎu veterinarima, organizacija veterinarske sluţbe i struke (unutrašnji problemi);  

- rešavanje problema prema drugim organizacijama i institucijama (npr pitanje budzeta, Zakona o stočarstvu, itd) 

(spoljašnji problemi);  

- uključivanje u pregovore sa EU.  

Predsednik UOVKS je istakao da treba pronaći model i rešenje za brzu u efikasnu komunikaciju izmeĎu Uprave za 

veterinu i VKS, jer ranija iskustva pokazuju da nije uvek bilo dobre komunikacije. Trenutna i hitna pitanja, u kojima ţeli 

učešće VKS su pitanje rešavanja situacije sa pojavom bolesti plavog jezika u Srbiji za 2015, Program mera za 2015 

(uključujući i pitanja udruţenja pčelara Srbije u vezi cena i programa mera za 2015) i dr. Predloţeno je formiranje 

Protokola o saradnji Uprave za veterinu i VKS kojim bi bili definisani modeli saopštavanja informacija, tokovi i rokovi za 

odgovor na informacije, predloge i pitanja koje Uprava za veterinu i VKS medjusobno razmenjuju i treba da rešavaju. 

Takodje je predloţeno i formiranje koordinacionog tela, koje bi bilo organizaciono telo u vidu komisije za lakšu, brţu i 

efikasniju komunikaciju izmeĎu Uprave za veterinu i VKS, u sastavu 3 člana Uprave za veterinu i 3 člana UOVKS uz 

mogućnot kasnijeg dodavanja jednog člana predstavnika fakulteta veterinarske medicine u Beogradu i jednog člana 

predstavnika SVD.  

Direktor uprave za veterinu je izneo da nema mnogo prostora za odlučivanje i razgovor oko organizacije rada na 

fakultetima i broja upisanih studenata godišnje, jer su fakulteti nezavisne institucije, koje se finansiraju na osnovu broja 

upisanih studenata. Od VKS se očekuje da ukaţe na eventualne probleme i na realne potrebe u veterinarima u zemlji. 

Uprava ima dobru saradnju sa fakultetom veterinarske medicine u Beogradu. Direktor uprave je ponudio organizovanje 

susreta rukovodstva komore sa gospodinom Tonijem Henf, danas predstavnikom „Perutnine“, Ptuj, a ranije Predsednik 

veterinarske komore Slovenije. 

Predsednik VKS je za Tomija Henfa rekao je da koliko je njemu poznato navedeni gospodin nije bio predsednik VKS 

Slovenije u zadnjih deset godina, a da VKS ima odličnu saradnju sa svih komorama u bivšim jugoslovenskim 

republikama i već koristi njihova iskustva. 

Cenovnik usluga je jedan od vaţnih problema prema misljenju Uprave – proizvoĎači se obraćaju direktno Upravi 

umesto VKS sa primedbama na cene sa terena. Sa uslugom naplate obeleţavanja kod goveda veterinari su zadovoljni, a 

proizvoĎači se bune. Izmena odluke će biti na snazi od 01.01.2015. ProizvoĎači se ţale Upravi zbog toga što Uprava 

samo odredi poslove koji moraju da se urade, a ne i cenu i onda im veterinari naplaćuju po slobodnoj volji.  

Program mera 2015. zavisi od budţeta koji je bio napravljen. Ali je trenutno još uvek u izmeni. Vakcinacija protiv 

plavog jezika je još uvek nerešena stvar, upravo zbog promena u budţetu.    

Predsednik UOVKS je dao komentar na primedbe proizvoĎača na cene veterinarskih usluga – preporučeni cenovnik 

VKS nije obavezujući za veterinare, ali proizvoĎači dobijaju različite subvencije za drţanje ţivotinja koje nisu 

zanemarljive i deo tih prihoda bi trebali da troše na zdravstvenu zaštitu ţivotinja i prevenciju bolesti. 

Načelnik odeljenja za zdravstvenu zaštitu, dobrobit i sledljivost ţivotinja Budimir Plavšić je rekao da treba proširiti 

saradnju sa fakultetom i SVD i podrţava ideju formiranja zajedničkog tela radi bolje i efikasnije komunikacije i delovanja 

kao i predloge UOVKS da se zajednički radi na rešavanju unutrašnjih i spoljašnjih problema i podvukao da treba jasno 

definisati ciljeve i program razvoja veterinarske sluţbe Srbije kao i način komunikacije prema spoljašnjem okruţenju 

kako bi se popravio njen narušeni imidţ. Predloţio je da se precizno definiše zadatak i mandat koordinacionog tela i 

izradu pisanog dokumenta u vidu Protokola o saradnji koje bi uključilo i proceduru komuniciranja, uključujući i krizno 

komuniciranje.. Podrţava uključivanje predstavnika VKS u pregovore sa EU kada se budu nastavili i napomenuo da je 

početkom godine VKS odredila svoje predstavnike koji su bili uključeni u praćenje skrining procesa sa EU.  

Ţarišta plavog jezika u Srbiji trenutno ima preko 640! Prema preporuci stručnjaka iz EU koji su boravili u Srbiji u 

novembru 2014. godine, i pisanim preporukama Evropske komisije najvaţnija mera tokom 2015. godine treba da bude 

vakcinacija, koja mora da se uradi inaktivisanom vakcinom i to idealno tokom februara-marta, pre pojave vektora bolesti, 

jer se očekuje pojavljivanje bolest već u periodu maj, jun ili jul. Terenska veterinarska sluţba je nakon odrţanih 

regionalnih sastanaka potvrdila da ovaj posao moţe da se uradi za 2 meseca. Nakon ankete veterinara, predlozi cene 

vakcinacije su se kretali od 100-800 dinara. Ako ne bude odobren dodatni deo budzeta za vakcinaciju, vlasnici će morati 

da participiraju, a onda se neće postići dovoljan efekat i nivo vakcinacije će biti nedovoljan. Prema iskustvu drugih 

zemalja, vakcinacija ne bi trebalo da se vezuje sa drugim aktivnostima programa mera, da bi se što pre obavila.   

Od 13 prisutnih, 12 se sloţilo da koordinacini telo (radni naziv tela) treba formirati do kraja tekuće nedelje (do 

19.12.2015.) koje će definisati 5 najvaţnijih problema u veterini koje treba najpre rešiti (program mera, plavi jezik, 

cenovnik, edukacija veterinara...). Ovo telo će takoĎe doneti i pismenu formu Protokola o saradnji i komunikaciji u 

kriznim situacijama. U protokolu mora biti definisano i vreme odgovora ili komentara na poslate informacije.  

Predstavnica UOVKS iz Ministarstva poljoprivrede i zaštite ţivotne sredine i Rukovodilac grupe za dobrobit ţivotinja 

Uprave za veterinu Maja Andrijašević je rekla da je VKS jedan od „stakeholdera“ (zainteresovana strana) u toku 

pregovora sa EU i kao takva je definisana od strane Uprave i time je neophodno njeno učešće u pregovorima.  

Načelnica odeljenja veterinarske inspekcije Sanja Čelebićanin je rekla da moraju da se urade mere protiv plavog 

jezika i da mora biti tokom februara ili eventualno marta. Tokom vakcinacije stanice će dostavljati Upravi imena vlasnika 

i adrese gde nije obavljena vakcinacija iz raznih razloga, pa će se kod takvih vlasnika vršiti vakcinacija uz pomoć sudskih 

organa. Vakcinacija mora da se sprovodi tri godine da bi situacija bila bezbedna.  



TakoĎe je naglasila da se tokom 2015. posao ante i post mortem pregled na liniji klanja prenosi sa inspekcije na 

veterinarske stanice. Organizacija edukacije u ove svrhe će se vršiti preko VKS, kao i anketiranje stanica koje su 

zainteresovane za ovaj posao. Program ove edukacije koji se odnosi na zakonodavstvo, ran na liniji klanja i higijenu 

procesa, napravljen je u saradnji sa Fakultetom veterinarske medicine i Institutom za higijenu i tehnologiju mesa i 

17.12.2014. biće predstavljen Naučnom veću Fakulteta na razmatranje i odobrenje. Na ovakav način obezbediće se 

sveobuhvatan i bolji način kontrole sistema bezbedne hrane. 

Predlog izmene Zakona o stočarstvu je Načelnica odeljenja veterinarske inspekcije poslala u VKS pre oko mesec 

dana i nije dobila odgovor ni komentare od tadašnjeg rukovodstva komore. Usvajanje ovog zakona je za sad zaustavljeno, 

predlog Zakona je kod Ministra poljoprivrede na stolu, ali VKS mora dati nekakav komentar na ovaj predlog Zakona koji 

nije u skladu sa veterinarskim delatnostima i duplirane su nadleţnosti sa veterinarskim delatnostima. Od VKS se očekuje 

da se oglasi u načelu, da se prevazilaze nadleţnosti i da se zalazi u zdravstvenu ispravnost. Načelnici odeljenja 

veterinarske inspekcije Sanji Čelebićanin treba poslati odgovor VKS na predlog Zakona o stočarstvu, odgovoriti na njen 

mail, što pre!  

Predsednik VKS je istakao da svi problemi vezani za komunikaciju su nastali iz razloga što prilikom izrade zakonskih 

i podzakonskih akata nisu pribavljena mišljenja organizacija sa čijim je dulokrugom povezano pitanje koje se ureĎuje (čl. 

65 stav 1 Zakona o drţavnoj upravi sl.gl. 79/2005). Za takvo stanje odgovornost ne moţe snositi VKS već drţavni organi 

koji su uvek predlagači zakona ili podzakonskih akata. Konkretno se obratio načelnici veterinarske inspekcije Sanji 

Čelebičanin: ,,Vi ste koleginice lično izneli svoj stav povodom Zakona o stočarstvu na sastanku sa min.polj. Sneţanom 

Bogosavljević Bošković, odrţanog 09.07.2014, i tom prilikom tvrdili da je na vas izvršen pritisak tadašnjeg ministra 

poljoprivrede da isti potpišete iako je bio u suprotnosti sa Zakonom o veterinarstvu i imao puno drugih nedostataka.” 

TakoĎe je istakao da je na osnovu takvog zakona doslo I do izrade podzakonskih akata( pravilnika o uslovima u pogledu 

prostora, opreme I stručnog kadra za obavljanje veţtačkog osemenjavanja…) i da predstavnici VKS i pored svih napora( 

zahteva i molbi upućenih Ministru i Direktoru uprave za veterinu) nisu uvršteni u tadašnju komisiju za izradu istih. Prema 

saznanjima do kojih su došli, Uprava za veterinu je u komisiju uvrstila dva svoja radnika koji su kasnije smenjeni, jer nisu 

hteli da učestvuju u izradi akata koji su u suprotnosti sa Zakonom o veterinarstvu I nanose štetu veterinarskoj profesiji. U 

sastav nove komisije ušla su dva nova predstavnika uprave za veterinu i kolega Stanojević, koji tada nije radio u Upravi. 

Prema našim saznanjima, sastancima komisije jedino je prisutstvovao kolega Nenad Petrović koji je I izneo predloge 

VKS na čemu mu se Predsednik VKS i zahvalio. Drugi predstavnici potpisali su predlog pravilnika iako nijednom nisu 

prisutstvovali radu komisije. Naţalost nijedan predlog VKS nije prihvaćen. VKS se tada obratila Vladi RS- premijeru 

Ivici Dačić (a ne Vučiću, kako je u svom izlaganju izneo kolega Budimir Plavšić sa naglaskom da to nije dobar vid 

komunikacije), ministru poljoprivrede Draganu Glamočiću i tadašnjem Direktoru uprave za veterinu Slobodanu Šibaliću( 

dopis broj 664 od 04.12.2013.). 

Kabinet premijera se tim povodom obratio Upravi za veterinu sa zahtevom da se izjasne o navodima koje je u dopisu 

dostavila VKS. 

Uprava se tim povodom, koliko nam je poznato, nije oglasila. Pravna sluţba ministarstva poljoprivrede je uvaţila sve 

predloge VKS i uvrstila u konačan dokument osim dve stvari:    

Reč ,,sperma” nije zamenjena rečju ,,seme” kao što je predlagala VKS  

Reč ,,odgajivač“ nije zamenjena rečju ,,fizičko lice” te je s toga usvojeni pravilnik neprihvatljiv za veterinarsku 

struku.  

Predlog nacrta za izmene i dopune zakona o stočarstvu stigao je u VKS 20.11.2014. mejlom prosleĎenim od strane 

Sanje Čelebičanin,a isti je prosleĎen 01.12.2014. veterinarskoj inspekciji i veterinarskim organizacijama. U nameri da se 

što pre odgovori, tadašnji predsednik VKS Grgo Tikvitski kontaktirao je koleginicu Sanju Čelebićanin 04.12.2014. radi 

zakazivanja sastanka ali mu je rečeno da su primedbe trebale biti dostavljene zaključno sa prethodnim danom. Predsednik 

VKS Radoš Railić je načelnici veterinarske inspekcije na sastanku lično uručio sopstveni predlog za izmene i dopune 

Zakona o stočarstvu, predlog za izmene i dopune predloga za izmene i dopune Zakona o stočarstvu kao i predlog 

pravilnika o izmenama i dopunama vaţećeg Pravilnika o uslovima u pogledu prostora, opreme I stručnog kadra za 

obavljanje veštačkog osemenjavanja. TakoĎe je zamolio predstavnike Uprave da VKS-e dostave svoje predloge I 

primedbe na predloţeni nacrt o izmenama I dopunama Zakona o stočarstvu što bi bio primer dobre saradnje. Izneo je da 

za formiranje nekakvih tela koje predlaţe Predsednik upravnog odbora nema potrebe, jer je UOVKS organ VKS izabran 

na izborima i ne bi smeo svoja ovlašćenja da prenosi na bilo koga bez odluke skupštine kao i da ako hoće to da uradi 

Neophodno je da se na sednici Upravnog odbora za to donese odluka u kojoj će jasno biti definisana uloga nekog takvog 

tela ili komisije. Napomenuo je još i da u UOVKS sedi predstavnik Uprave i da je to odlična spona izmeĎu ove dve 

institucije. Zato je istakao da ne moţe da učestvuje u radu takvog tela bez odluke upravnog odbora VKS.  

Ukazao je i na još neke probleme - povećanje broja zaraznih bolesti kod pčela i da veterinarska struka ne moţe dati 

pun doprinos smanjenju zaraza ako ne učestvuje u punoj kontroli pčelinjaka. 

Podpredsednik UOVKS je traţio da se ubuduće za svaki sastanak dostavi ranije Dnevni red i odredi zapisničar, da se 

odredi u kom roku će biti dostavljen zapisnik, ko je dobio koja zaduţenja i u kom roku da se odradi aktivnost. 

 

Zaključci: 

- VKS i Uprava za veterinu će aktivno razvijati medjusobnu saradnju i raditi na unapreĎenju komunikacije izmeĎu 

svih segmenata i institucija veterinarske sluţbe Srbije 



- VKS i Uprava za veterinu će zajednički formirati koordinaciono telo koje će definisati strateške aktivnosti i 

odreĎivati kratkoročne i dugoročne prioritete u cilju efikasnog rešavanja. Procedura: UOVKS da odredi 3 člana 

za koordinaciono telo (radni naziv) – 16.12.2015. Predlog poslati Maji Andrijašević na mail 

- Uprava za veterinu da odredi 3 člana za koordinaciono telo (radni naziv) – 16.12.2015. Predlog poslati Maji 

Andrijašević na mail 

- Formiranje predloga za koordinaciono telo (radni naziv) do kraja nedelje – 19.12.2015. koje će biti usvojena na 

prvom sledećem sastanku UOVKS u formi koja je moguća u okviru VKS    

- Koordinaciono telo će pripremiti predlog protokola o saradnji i komunikaciji u kriznim situacijama 

- UOVKS da odgovori zvanično na mail Načelnici odeljenja veterinarske inspekcije u vezi predloga Zakona o 

stočarstvu 

- VKS će biti aktivno uključena u pregovore sa EU 

- VKS će biti aktivno uključena u dogovore i diskusije oko programa mera 2015. i oko vakcinacije protiv plavog 

jezika za 2015. 

- Uprava u VKS će u saradnji sa drugim institucijama (Fakulteti, SVD) zajednički definisati ciljeve razvoja 

veterinarske sluţbe Srbije i raditi na njenom razvoju, afirmaciji etičkih principa unutar struke i poboljšanju 

imidţa i ugleda u zemlji i svetu 

 

Zapisničar 

dr Sara Savić    

 


